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گـــزارش

چراغی که برای بیمارستان های نیمه  تمام روشن شد کوری ببین عصاکش کور دگر شده!      

پرســش اينجاســت كه آيا با ســرهم بندی كردن 
موضوعــات حياتی يــك جامعه در بســتر اقتصاد 
متزلزل و ايجادشــده حاصــل از دولت هايی چون 
ســازندگی و در ادامه مطالباتی از جنس سياسی، 
مدنی، عدالت، ســاده زيســتی، تدبير و اميد و در 
ادامه ضعــف مديريت های موجود كه همچنان بجا 
مانــده می توان حفره عميق ايجادشــده فی مابين 
رقابــت دولت با بخش خصوصی را حل وفصل نمود 
يا همچنان بايد به حراج سکه های طلا و شارژ بازار 
ارزی از محل ذخاير پرداخت كه عمق اين اقيانوس 

بی انتهاست؟! 
انجــام عجولانه انتقال ســرخابی ها به بخش هايی 
چــون بانك های تــراز منفی و پتروشــيمی های 
اينچنين كه اتفاقا هردوی آن ها با كســری موازنه 
در حســاب های خود مواجه اند و اين بانك مركزی 
اســت تا زيرمجموعه های خود را با ابزارهايی چون 
چاپ اســکناس شــارژ كند كه زمين نخورند و از 
سوی ديگر پتروشيمی ها هستند تا عليرغم دريافت 
ارز ارزان مواد خام و انــرژی رايگان دوام آورده اند 
و حــالا تأميــن ريخت وپاش های بــدون درآمد و 
سوددهی اين تيم ها نيز بار تازه ايست كه به دوش 

آن گذاشته می شود! 
حســين حيدريان، كارشــناس انــرژی، می گويد: 
» واقعــاً جای تعجب دارد كه خام فروش باشــيم، 
رانــت گاز ارزان بگيريم و درنهايت نيز گاز تحويلی 
را با دولت تسويه نکنيم، بدهی بالای پتروشيمی ها 
به دولــت آن هم در زمانی كه شــاهد تداوم رانت 
خــوراك و اعطای قيمت گاز بســيار ارزان به اين 
پتروشيمی ها هســتيم، واقعاً جای سؤال و تعجب 
بســيار جــدی دارد. بايــد دولت ســريعاً در اين 
بخش، گاز پتروشــيمی های بدهــکار را قطع كند 
و اصــلًا معنايی ندارد كه ازيك طــرف رانت گازی 
ارزان قيمــت بــه آن ها بدهيم و از طــرف ديگر به 
دنبال تســويه گاز رانتی تحويلی باشيم. بايد برای 
تســويه به موقع گاز فروش داخل به صنايع عمده، 
گاز تحويلی به پتروشيمی های دارای بدهی را قطع 
كنيم. علاوه بر اينکه بايد شــاهد قطع گاز تحويلی 
به پتروشيمی های با بدهی بالا به دولت در تبصره 
هدفمندی يارانه های انرژی باشيم، قرارداد تحويل 
گاز جديد را نيز با مدل جديد تسويه نهايی كنيم، 
زيرا اصلًا منطقی نيســت كه بدون تضامين لازم، 
قرارداد جديد عرضه گاز به پتروشيمی ها را داشته 
باشــيم و بايد طی مدت معينی پــس از صادرات 
محصولات خروجی هر پتروشيمی به بازار داخل يا 
خارج اين بدهی تسويه شود، وگرنه با جريمه های 

سنگين مواجه خواهد شد. 
رســيدگی به كســری بودجه مربوط بــه تبصره 
هدفمنــدی يارانه ها بــا توجه به عــدم  پرداخت 
بدهی گاز از سوی شــركت های پتروشيمی بسيار 
مهم و ضروری اســت. با اجرای سازوكار های مؤثر 
برای تســويه گاز تحويلی، اصلاح شرايط پرداخت 
و تعريف جريمــه بر ديركرد پرداخــت ريالی گاز 
تحويلی دولــت به پتروشــيمی ها، دولت می تواند 
تأثير كســری بودجه اين تبصره مهم و با مصارف 
قطعی و نياز به استقراض مستقيم از بانك مركزی 
را كاهش دهــد و درنهايت به تراز شــدن يکی از 
مهم ترين جــداول بودجه، يعنی جــدول منابع و 
مصارف تبصــره هدفمندی يارانه هــای انرژی نيز 

كمك بزرگی كند.« 
گــزارش عملکــرد بودجــه 1403 كــه از طريق 
مركز پژوهش های مجلس منتشــر شــده، بخش 
فــروش داخلی گاز را با كســری 87 هزار ميليارد 
تومان نشــان می دهد كه تنها 60 هــزار ميليارد 
تومــان آن مربوط به عدم پرداخــت قبوض گاز از 
سوی شركت های پتروشــيمی و معوق شدن اين 
بدهی هاست تا كســری بودجه تبصره هدفمندی 
يارانه ها را شــدت بخشــد كــه حجــم بالايی از 
منابــع مربوط به فروش داخلی گاز را به كســری 
بودجه تبديل كرده اســت. اين چالش را می توان 
به جــدول ابر چالش های ديگر انتقــال داد تا 60 
هزار ميليــارد توان بدهی صنايع عمده و بخصوص 
پتروشيمی ها به ديون دولت اضافه شود زيرا بدهی 
مذكور معادل 5/2 ماه از بودجه يارانه نقدی كشور 
اســت كه عدم تأديه به موقع آن می تواند معضلات 
لاينحلی را برای كشــور به همراه داشــته باشــد. 
اينگونه اتفاقــات كه معمولا براثر بی اطلاعی مفرط 
بعضی از مســئولان كلان در جای جای دولت های 
همچنان فربه پيش آمده را نمی توان ناديده انگاشت 
زيرا از مــوارد محرز ترك فعل به حســاب می آيد. 
درحالی كه برخوردها آنچنان كه بايد نيســت زيرا 
مديران مقصر تنها جابجا يا بركنار می شــوند بدون 
اينکه بازخواســتی از آن ها بشود. دولت می تواند با 
اجرای سيســتم های تضامنی قوی تر، جريمه های 
مؤثــر در صورت تأخيــر در پرداخت و قطع گاز به 
شــركت هايی كه نتوانند بدهی هــای خود را طی 
مدت معينی پس از فــروش كالای خود به خارج 
از كشــور تســويه كنند، به اين موضوع رسيدگی 
و كســری بودجه را با پيگيری مــداوم به حداقل 
برسانند نه اينکه باری تازه به دوش آن ها بگذارند تا 
ناچار شوند علاوه بر هزينه های تحميلی سرخابی ها 
نســبت به پرداخت جرائم فيفا و ديون گذشته هم 
مديون باشــند و نقش »كوری ببين عصا كش كور 

دگر شده« را بازی كنند.

بیتوجهیتاکی؟!

»افتتاح 16000 تخت بيمارستانی و 2700 مركز بهداشتی 
تاكنون؛ امســال نيز زمان بهره برداریِ بسياری از پروژه های 
حوزه ســلامت بود؛ منتظر بوديم به دستور آيت الله رييسی 
افتتاح ها را انجام دهيم.« بخشــی از اظهارات وزير بهداشت 
در توضيح اقدامات دولت شــهيد جمهور در حوزه سلامت 
اســت و تاكيد دارد كه اكنون با حركتی خودجوش و نصب 
بنرهای »منتظــرت بوديم«، اين پروژه ها بــه بهره برداری 

خواهند رسيد.
بــه گزارش ايســنا، دكتر بهرام عين اللهــی در جديدترين 
اظهــارات خود اعلام كرده اســت كه » قــرار بود 15 هزار 
تخت بيمارستانی تا پايان دولت و به صورت ماهانه يك هزار 
تخت، افتتاح شود؛ اكنون با پويش »تعالی سلامت، استمرار 
خدمت« راه آيت الله رييســی را با قوت ادامه خواهيم داد 
و بــه مردم قول می دهيم كه پروژه های ســلامت در موعد 
مقرر تکميل و افتتاح شــود. عين اللهی با بيان اينکه منتظر 
حضور رييس جمهور برای افتتاح پروژه های حوزه سلامت 
خراســان رضوی بوديم، گفته اســت كه »آيت الله رييسی 
علاقه شديدی به حوزه سلامت داشتند و دغدغه مند مردم 
و تامين ســلامت آنها بودند و بســياری از اقدامات وزارت 

بهداشت با توصيه و تاكيد ايشان انجام شد.«
وی معتقد اســت كه »هيچ رييس جمهوری به اندازه آيت 
الله رييســی در حوزه ســلامت كار نکــرده« و در اين باره 
می گويد:» وقتی از بيمارستان ها بازديد می كرديم و كودكان 
بيمار را می ديد، احساس می كرد كه فرزندان خودش است 
و آنها را نوازش و تاكيد می كرد كه هديه يا اسباب بازی به 

كودكان بيمار داده شود.«
وزير بهداشت می گويد:»شهيد آيت الله رييسی از خدمت به 
مردم لذت می برد. در شــرايطی كه كودكان مظلوم غزه به 
شــهادت می رسند، در جمهوری اسلامی ايران و با پيگيری 
رييس جمهور، درمان كودكان زير هفت سال رايگان شد.«

وی از كرونــا به عنــوان معضل اصلی در زمان شــروع به 
كار دولــت مردمی ياد كرده و در اين باره نيز خاطرنشــان 
می كند:» فراموش نکنيم چه وضعيی داشتيم؛ همه در خانه 
قرنطينه بودند، مسافرت ها، كسب و كارها و مدارس تعطيل 
بودند، روزانه 700 نفر قربانی می شــدند و روزانه 50 هزار 
مبتلا و 20 هزار بيمار بستری داشتيم. اولين خواسته رهبر 
معظم انقلاب از ما، كنترل كرونا بود كه شــهيد رييســی، 
فرماندهی مقتدرانه ســتاد ملی مقابله بــا كرونا را بر عهده 
داشت و ما در موضوع كنترل كرونا در كشور، مديون شهيد 

رييسی هستيم.«
وزير بهداشــت ادامه می دهد:» در شروع كار دولت مردمی، 
كل واكســن تزريق شده حدود 18 ميليون دُز و آنهم برای 
كادر درمان و گروه های ســنی بالا بــود و روزانه 70 هزار 
دُز واكســن كرونا تزريق می شــد، اما در هفته اول دولت با 
حمايت و پيگيری مســتقيم رييس جمهور، 10 ميليون و 
سپس هم سيلی از واكســن كرونا وارد كشور و با استفاده 

از ظرفيت مردم و گروه های جهادی و نظامی، تزريق شــد 
و آمار واكسيناســيون به روزانه يك ميليون و 600 هزار دُز 
رسيد و مرگ و مير بيماران كرونا بعد از مدتی، صفر شد.«

عين اللهی با اشاره به غالب شدن سويه امُيکرون در كشور 
در ســال 1400 نيز می گويــد:» آن زمان تعداد تخت های 
مراقبت های ويژه كودكان در كشــور ناكافی و حدود 500 
تخت بود كه باتوجه به درگيری بيشتر كودكان در آن سويه 
كرونــا، در مدت كوتاهی و با تاكيــد رييس جمهور، تعداد 
تخت های بخش مراقبت های ويژه كودكان، دو برابر شد.« 

وی همچنيــن مردمی بــودن و محروميت زدايی را از ديگر 
خصوصيات شــهيد آيت الله رييسی می خواند و می افزايد:» 
آيت الله رييسی در راه خدمت به محرومان، عاشقانه كار می 
كرد و ســر از پا نمی شناخت. با توصيه ايشان 5 دهك اول 
درآمدی به صورت رايگان تحت پوشش بيمه قرار گرفتند و 

در مراكز دولتی، به صورت رايگان درمان می شوند.«
وزير بهداشت با اشاره به راه اندازی 16 هزار تخت بيمارستانی 
با اولويت مناطق كمتر برخوردار در دولت مردمی، می گويد: 
»به آيت الله رييسی قول داديم 15 هزار تخت بيمارستانی 
را تــا پايان دولت تکميل و افتتاح كنيم و همه ما متعهد به 
مکتب آيت الله رييسی در محروميت زدايی، خدمت به مردم 

عدالت خواهی و فسادستيزی هستيم.«
عين اللهی همچنين می گويد:» آيت الله رييســی به معنای 
واقعی دانشمند بود و در حوزه سلامت همواره تاكيد داشت 
كه كار اصلی ما، پيشگيری و تقويت بهداشت است. در اين 
زمينه نيز 2 هزار و 700 پروژه بهداشــتی در كشور افتتاح 

شده و تا پايان دولت به 4 هزار و 400 مركز می رسد.«
در هر حال تکميل پروژه های بهداشــتی و درمانی چندين 

ســاله نيمه تمام و محروميت زدايی از ســلامت؛ استراتژی 
بود كه در دولت ســيزدهم با جديت دنبال شــد و اكنون 
سرعت اتمام پروژه های حوزه سلامت مشهود است و وزارت 
بهداشــت هم معتقد اســت كه مردم ثمــره آن را بزودی 

خواهند ديد...
در اين بين اما سياســت ســاخت كلان بيمارســتان ها از 
اولويت های مهم وزارت بهداشــت دولت ســيزدهم بود؛ به 
طوری كه افتتاح چند ابَرَ بيمارستان را طی حدود سه سال 
گذشته شــاهد بوديم و به اين ترتيب پس از انقلاب اولين 
بيمارســتان های 1000 تخت خوابی در اين دولت ساخته 
شــد و در همين راستا، كلان بيمارستان 1000 تختخوابی 
حضرت مهدی)عج( پس از چندين سال انتظار و بيمارستان 

غدير با بيش از 821 تخت در پايتخت افتتاح شد.
بيمارســتان كودكان حکيــم نيز از ديگــر پروژه هايی بود 
كه تحت عنوان نخســـتين بيمارسـتان تخصصـی دولتی 
كـودكان در سال های پـس از انقـلاب و به عنوان بزرگترين 
پرديس سلامت شــهر تهران به بهره برداری رسيد و ركورد 

ساخت بيمارستان در 27 ماه را به ثبت رساند.
افتتاح بيمارســتان امام خمينی شــهريار پس از 34 سال 
انتظار نيز از ديگر پروژه های درمانی بود كه در اين دولت به 
ثمر نشســت؛ به طوری كه عمليات احداث اين بيمارستان 
در شهرستان شهريار از 34 ســال قبل آغاز و تا سال قبل 
از افتتاح نيز به پيشــرفت 76 درصدی رسيده بود و رييس 
جمهور شهيد پس از ســفر ارديبهشت 1401 خود به اين 
شهرســتان، دســتور داد مشــکلات اداری و مالی تکميل 
آن در كوتاه ترين زمان رفع شــود و نهايتا اين بيمارســتان 
 آبان ماه ســال گذشــته با حضــور رييس جمهور شــهيد

 به بهره برداری رسيد.
احداث بيمارستان امام خمينی در مهرماه 1368 با تشکيل 
هيأت امنا و  با حضور معتمدان و مسئولان شهرستان آغاز 
شــد. قرارداد احداث بيمارستان در ابتدا با  100 تختخواب 
و  با زير بنای 12 هزار و 500 متر مربع در 6 طبقه  و يك 
درمانگاه 600 متری  بســته شده بود. در حال حاضر اما با 
توســعه طرح اوليه ،بيمارستان و ساختمان های جانبی در 
مساحتی بالغ بر 34 هزار متر مربع داير شده و  كل مساحت 

زمين بيمارستان 87 هزار متر مربع است.
در اين ميان مناطق جنوبی تهران از جمله مناطقی هستند 
كه مســوولان در دوره های مختلف نسبت به فقر درمانی و 
وضعيت بهداشت آن همواره ابراز نگرانی كرده اند؛ بر همين 
اســاس هم گفته می شــود از ابتدای كار وزارت بهداشت 
دولت سيزدهم، در تهران و با اولويت مناطق جنوبی 9636 
تخت بيماستانی در دست ســاخت قرار گرفت كه تاكنون 
حدودا بيش از 3000 تخت آن تحويل داده شــده اســت. 
همچنين وزير بهداشــت در اين باره عنوان داشته كه »در 
دولت سيزدهم يك كمربند بيمارستانی در تهران پيش بينی 
شده كه شامل بيمارستان شهيد سليمانی فرديس، شهريار، 
ملارد، فاز دوم بيمارســتان فيروزآبادی شهرری، فاز جديد 
بيمارســتان ورامين و پيشوا و بومهن است كه يا به تازگی 

افتتاح شده اند و يا در آستانه بهره برداری قرار دارند.«
تخت های ويژه نوزادان نيز از ديگر تاكيدات وزارت بهداشت 
دولت ســيزدهم بود؛ به طوری كه به اذعان دكتر ســعيد 
كريمی - معاونت درمان، وزارت بهداشت توانسته است طی 
حدود سه سال گذشته، تعداد تخت های »پی ای سی يو« را 
افزايش دهد؛ به طوری كه پيش از اين تعداد تخت های پی  
ای ســی يو معادل 500 مورد بود كــه در حال حاضر تعداد 
اين تخت ها به 1050 مورد رسيده است و تعداد تخت های 

آی سی يو نيز به 2500 تخت رسيده است.
در مجموع اكنون بالغ بر 160 هزار تخت بيمارســتانی در 
كشور داريم و می توان گفت كه افزايش 10درصدی مجموع 
تخت های بيمارستانی پس از انقلاب، طی بيش از دو سال 

گذشته صورت گرفته است.
وزير بهداشــت پيــش از اين ابراز اميــدواری كرده بود كه 
4040 پروژه بهداشــتی تا پايان هفته دولت ســال 1403 
تحويل داده شــود و معتقد بود كه با مجموع پروژه های در 
دســت افتتاح، چهره بيمارستان ها و مراكز درمانی در نظام 
ســلامت در دولت سيزدهم متفاوت خواهد شد. حالا نيز او 
اعلام كرده امسال زمان بهره برداری از بسياری از پروژه های 
حوزه ســلامت بوده و برای افتتاح ها منتظر دستور آيت الله 
شهيد رييســی بوده اند. عين اللهی همچنين در جديدترين 
اظهاراتش به مــردم قول داده كه پروژه های ســلامت در 
موعد مقرر تکميل و افتتاح می شود و اكنون هم با حركتی 
خودجوش و نصب بنرهــای »منتظرت بوديم«، پروژه های 

آماده، به بهره برداری خواهند رسيد.

رئيس نخســتين كنگره علمی طب ايرانی با بيان "افراط و تفريطی كه در كشور 
داريم يعنی تأييد مطلق طب ســنتی يا ردكردن مطلق آن باعث شــده اســت 
بزرگترين ضربه به اين طب زده شــود."، گفت: عطاری ها به صورت بالقوه باعث 

حفظ ميراث طب سنتی شده اند اما بايد ساماندهی شوند.
به گزارش تسنيم، روشنك مکبری نژاد؛ رئيس نخستين كنگره علمی طب ايرانی 
در نشســت خبری در دانشکده طب ايرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران در پاسخ 
به سؤال تسنيم مبنی بر اين كه »در كشورهايی مانند هند و چين شاهد استفاده 
گســترده از ظرفيت طب سنتی هستيم اما در كشور ما علی رغم گذشت بيش از 
15 ســال از راه اندازی دانشکده های طب سنتی، همچنان ميزان دسترسی مردم 
به خدمات اين طب پايين اســت، علت چيست؟« اظهار كرد: طب سنتی ميراثی 
است كه از پيشينيان به ما رسيده و مورد اقبال عمومی مردم و در سال های اخير 
مورد اقبال جامعه علمی نيز واقع شــده اســت و از طرفی در دنيا طب سنتی و 
مکمل جايگاه ويژه ای پيدا كرده است تا جايی كه سازمان جهانی بهداشت تأكيد 
كرده است كه از طب سنتی و طب مکمل در نظام سلامت كشورها استفاده شود. 
در وزارت بهداشت از برخی ظرفيت های طب سنتی استفاده می شود اما تاكنون 

از اين ظرفيت ها به طوری كه بايد استفاده نشده است.
وی با بيان اين كه بســياری از آيين نامه ها در حوزه طب ســنتی نوشته شده اما 
اجرا نشده است، افزود: در سياست های بالادستی كشور به اندازه كافی قانون برای 

توسعه يافتن طب سنتی داريم اما برای اجرايی كردن آن ها نياز به زمان است .
مکبری نژاد ادامه داد: بحث افراط و تفريطی كه در كشور داريم يعنی تأييد مطلق 
طب ســنتی يا رد كردن مطلق آن باعث شده است بزرگترين ضربه به اين طب 
زده شود. بســياری از مسئولين كشور با مکتب طب ســنتی مشکلی ندارند اما 

آشفته بازاری كه در جامعه می بينيم به اسم متخصصان طب سنتی تمام می شود 
و باعث بدنامی رشته دانشگاهی طب سنتی نيز می شود.

وی با بيان اين كه با تأســيس رشــته طب سنتی در سال 86 و ورود پزشکان به 
اين حيطه اين رشــته به طور علمی در دانشــگاه ها در حال تدريس است، گفت: 
در كشــورهای هند و چين بيش از 100 سال است از اين طب استفاده می شود 
و اين چالش های ما را داشــته اند و الآن توانســته اند به اين جايگاه برسند و كنار 
بيمارســتان های طب رايج بيمارستان های طب ســنتی نيز دارند و اميدواريم ما 
نيز بتوانيم به اين نقطه برســيم هرچند ادغام طب سنتی در نظام سلامت اتفاق 
افتاده اســت اما بايد از اين ظرفيت بيشتر استفاده شود. متقاعد كردن و معرفی 
درست و اصولی طب سنتی به مسئولين و جامعه علمی و عموم مردم مهمترين 

مسئله ای است كه باعث توسعه طب سنتی می شود.
رئيس نخســتين كنگره علمی طب ايرانی تأكيد كرد: طب سنتی ظرفيت خوبی 
نيز برای توريسم سلامت دارد و مورد اقبال بسياری از كشورها به ويژه كشورهای 
منطقه واقع شده است، از ســوی ديگر از آنجا كه طب سنتی، طب بومی كشور 
ماســت و طب وارداتی نيســت و ريشــه در تمدن ما دارد می توانيم از آن برای 
خودكفايی كشــور بهره ببريم. ما همچنين برای پذيرش دانشجو نيز برنامه ريزی 
كرده ايم و از تركيه، عراق، افغانستان، اتريش و هندوستان دانشجوی طب سنتی 

پذيرش شده است. ميزان ارزآوری ای كه طب سنتی می تواند برای كشور داشته 
باشد اهميت زيادی دارد.

وی در پاسخ به سؤالی مبنی بر فعاليت عطاری ها نيز تصريح كرد: عطاری ها به صورت 
بالقوه باعث حفظ ميراث طب ســنتی بوده اند. قبل از سال 86 رشته طب سنتی را 
نداشتيم و می توان گفت عطاری ها بوده اند كه اين طب را حفظ كرده اند اما لازم است 
فعاليت آنها نظام دهی و ســاماندهی شوند. فروش گياهان دارويی و ورود به حيطه 
درمان و مداخله در امر درمان از جمله معضلاتی است كه انتظار می رود در عطاری ها 
قانونمند بشود. وی با ابراز اين كه آيين نامه داروخانه های طبيعی نوشته شده اما اجرا 
نشده است، خاطرنشان كرد: اين بحث در جامعه طب سنتی وجود دارد كه داروهای 
طبيعی و سنتی در داروخانه های جدايی به فروش برسند اما هنوز اين آيين نامه اجرا 

نشده است و داروهای گياهی در سلامتکده ها به فروش می رسند.
رئيس نخســتين كنگره علمی طب ايرانی درباره علت بالا بودن قيمت داروهای 
طب ســنتی توضيح داد: فرآورده های طبيعی با داروهای شيميايی قابل مقايسه 
نيســتند و قيمت داروهای گياهی به ميزان عرضه و تقاضا و توليد آن ها وابسته 
است، بحث ديگر نيز بيمه شدن داروهای گياهی است كه قيمت بالای آن به دليل 

بيمه نبودن آن هاست.
وی با تصريح به اين كه "در 17 ســالی كه از تأســيس رشته می گذرد متأسفانه 
ما برگزاری كنگره تخصصی نداشــته  ايم و اين اولين بار اســت كه كنگره برگزار 
می شــود."، گفت: اين كنگره 15 امتياز بازآموزی برای متخصصين طب سنتی، 
پزشــکان عمومی و داروســازان دارد و برای ساير رشــته های علوم پزشکی نيز 
امتيــاز بازآموزی دارد. اين كنگره نهم تا يازدهم خردادماه در مركز همايش های 

بين المللی رازی تهران برگزار خواهد شد.

دلایل عدم توسعه طب سنتی

لزوم ساماندهی عطاری ها

در حالــی كه برخی از مســؤولان شــهری از ســاخت 
كلبه هــای چوبی در پارك هــای جنگلی خبر می دهند، 

منابع طبيعی استان تهران نظر ديگری دارد.
به گــزارش فــارس »در پارك های جنگلــی هتل ها با 
گودبرداری ساخته نمی شــوند و بيشتر شبيه كلبه های 
اقامتی هســتند كــه امکانات يك هتل پنج ســتاره را 
دارند،« اين را مديرعامل ســازمان سرمايه گذاری شهر 

تهران نويد خاصه باف می گويد.
ماجرای ســاخت هتــل در پارك های جنگلــی تهران 
مدتی اســت كه مطرح شده و همين امر نگرانی  محيط 
زيســتی ها را در پی داشته اســت. معاون فنی اداره كل 
منابع طبيعی و آبخيزداری اســتان تهران، نقی عزيزی 
با اشــاره به اينکه درخواستی از ســوی شهرداری برای 
ســاخت هتل در پارك های جنگلی نيامده می گويد كه 
»در صورت دريافت چنين درخواســتی، با آن مخالفت 
خواهيم كرد.« ســال گذشــته خبر ســاخت هتل در 
پارك های جنگلی منتشر شد تا با انجام اين كار كمبود 
ســرانه اقامتی_تفريحی در پايتخت برطرف شــود اما 
رئيس شورای شــهر تهران مهدی چمران می گويد كه 
»در پاركی كه سبز است جای هيچ چيز به جزء مسجد، 

كتابخانه و تاسيســات نيســت.«قرار است كلبه هايی در 
برخی از پارك های جنگلی ســاخته شــود تا كمکی به 
هزينه چند ده ميلياردی نگهداشت بوستان ها كند. البته 
مديران سازمان ســرمايه گذاری شهرداری با بيان اينکه 
اين موضوع در حال مطالعه اســت تاكيد دارند كه اين 

اقدام »به درختان آسيبی نمی زند.«
كلبه های اقامتی در بسياری از جنگل های شمال كشور 
ساخته شــده و كارشناسان محيط زيست می گويند كه 
اين موضوع به منابع طبيعی لطمه وارد می كند.كارشناس 
محيط زيســت رضا حميدفر می گويد كــه »كلبه های 
چوبــی قابل حمل و ســازگار با طبيعت هســتند.« در 
مقابل كارشناس محيط زيســت زيبا بورزويی می گويد 
كه »مشــکل آب و فاضلاب در پارك ها وجود دارد و با 
ساخت وساز به ريشــه درختان و آب زيرسطحی آسيب 
وارد می شود.« به گفته كارشناسان، شهرداری می تواند 
از زمين های ذخيره خود برای هتل سازی استفاده كند. 
همچنين در نقاط فرســوده شــهر هم بــا ورود بخش 
خصوصی می توان هتل ســازی كرد و بــا اين كار علاوه 
بر نوسازی بافت فرسوده مناطق جنوبی شهر هم ارزش 

افزوده پيدا خواهند كرد.

ساخت هتل 5 ستاره یا کلبه جنگلی!
رئيــس پليس فضای توليد و تبــادل اطلاعات پايتخت 
از شناســايی و دســتگيری هفت نفر در خصوص تبليغ 

سايت های شرط بندی در فضای مجازی خبر داد.
ســرهنگ داود معظمی گودرزی؛ رئيــس پليس فتای 
پايتخــت در گفت وگو با تســنيم اظهار كــرد: به دنبال 
دريافت گزارشاتی مبنی بر دعوت كاربران به سايت های 
قمار و شــرط بندی توســط چند صفحه اينستاگرامی با 
بيش از يك ميليون نفر دنبال كننده، پيگيری موضوع در 

دستور كار قرار گرفت.
اين مقام انتظامی تصريح كرد: پس از بررسی گزارشات 
ارســالی كارشناسان پليس فتای تهران بزرگ تحقيقات 
ســايبری خود را آغاز كردند و متوجه شدند بيش از 10 
صفحه اينستاگرامی كه در مجموع بيش از يك ميليون 
نفر دنبال كننده دارند برخــی از كاربران فضای مجازی 
را با تبليغات فريبنده به ســمت و ســوی ســايت های 
شرط بندی هدايت و به ازای اين كار مبالغ زيادی دريافت 

می كنند.
وی افزود: افســران ســايبری پليس فتای پايتخت پس 
از تحليل مســتندات جمع آوری شــده و بررســی های 
اطلاعاتــی و تخصصــی، موفق شــدند 7 نفــر از افراد 

اصلــی اين شــبکه كلاهبرداری را شناســايی و پس از 
 تشريفات قضايی، آن مجرمين را دستگير و به پليس فتا 

منتقل كنند.
اين مقام مســئول خاطرنشان كرد: شــيوه و شگرد در 
اين اقدام مجرمانه به اين گونه اســت كه افراد سودجو 
بــا دادن وعده هايــی فريبنده نظير دريافت ســودهای 
كلان بــه مخاطبــان، لينك های اختصاصــی را تحت 
عناوين انفجــار، بت زنی، پيش بينی و... در ســايت های 
 شــرط بندی و قمــار طراحی و ســعی به جــذب افراد 

ناآگاه می كنند.
رئيــس پليس فتای تهران بزرگ به شــهروندان توصيه 
كــرد: از كاربــران به خصوص قشــر نوجــوان و جوان 
انتظــار داريم به تبليغــات دروغين افراد ســودجو در 
فضــای مجــازی توجه نکننــد و از فعاليــت در چنين 
ســايت هايی خودداری كننــد، شــهروندان همچنين 
می تواننــد برای كســب اطلاعات بيشــتر در خصوص 
تهديدات و آســيب های فضای ســايبری از طريق مركز 
فوريت های سايبری به شماره تلفن 096380 و يا سايت 
 www.cyberpolice.gov.ir پليس فتــا بــه آدرس 

پيگيری كنند.

انهدام شبکه تبلیغات شرط بندی در پایتخت
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